
PROTOKOt Nr XXV!2016 

Obrad XXV Sesji Rady Gminy Kotun 

odbytej w dniu 27 wrzesien 2016r 


5esja odbyla si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpocz~ly si~ 0 godz. 1500, a zakoriczyly si~ 0 godz. 155s 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczylo - 15 radnych tj. 100% ustawowego skladu rady /Iista obecnosci 
w zalqczeniu do protokolu/. 

Porzadek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad XXV Sesji Rady Gminy. 
2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie W6jta z dzialalnosci mi~dzy sesjami. 
4. 	 Podj~cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Koturi na lata 2016-2026. 

5. 	 Podj~cie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2016 rok. 

6. 	 Podj~cie uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu 
zimowego utrzymania dr6g powiatowych na terenie Gminy Koturi. 

7. 	 Podj~cie uchwaly w sprawie zarzqdzenia wybor6w uzupelniajqcych soltys a wsi 
Niechnabrz. 

8. 	 Informacja Przewodniczqcego Rady. 

9. 	 Przyj~cie protokolu z poprzedniej sesji. 

10. Zamkni~cie Obrad XXV Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak otworzyla obrady XXV zwyczajnej 5esji Rady 
Gminy Koturi. 5twierdzila quorum. Nast~pnie przywitala obecnych na sesji: radnego 

Rady Powiatu 5iedleckiego Jana Kucia, Wojta Grzegorza G6rala, 5karbnika Gminy 
Agnieszk~ Chodowskq, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, Kierownika Zakladu 

Gospodarki Komunalnej w Kotuniu Bogdana Kucia, radnych, soltysow oraz inne osoby 

przybyle na dzisiejszq sesj~. 

Ad pkt 2 

Przewodniczqca Rady zlozyla wniosek 0 zmian~ porzqdku obrad i uzupelnienie go 
o podj~cie dwoch kolejnych uchwal. Oddala glos Wojtowi, aby omowil projekty uchwal. 

Wojt poprosil 0 wlqczenie do porzqdku obrad dzisiejszej sesji projektow dwoch uchwal: 
a) Uchwaly w sprawie przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego 

utrzymania drog powiatowych na terenie Gminy Koturi. 
b) Uchwaly w sprawie zarzqdzenia wyborow uzupelniajqcych soltysa wsi 

Niechnabrz. 



Projekt uchwaty w sprawie zimowego utrzymania drag powiatowych zostat 

przygotowany, po ostatecznych rozmowach ze Starostq Siedleckim. Dokumenty zostaiy 

opracowane niedawno, ale ze wzgl~du na to, ze kolejna sesja zaplanowana jest pod 

koniec paidziernika, to jest prosba, aby jeszcze na tej sesji uchwala w teJ sprawie 

zostata podj~ta. 

Natomiast projekt uchwaiy w sprawie zarzqdzenia wyborow uzupetniajqcych soitysa 

wsi Niechnabrz zostai przygotowany, poniewaz obecny soltys ztozyl rezygnacj~ 

z wykonywania tej funkcji. Zanim odb~dq si~ nowe wybory upiynie troch~ czasu 

a chcielibysmy, aby na czwartij rat~ podatku byt juz soltys, ktory przWl1ie na miejscu 

wpiaty od mieszkancaw Niechnabrza. Dlatego tel zdecydowaiem si~ przygotowac 

w trybie natychmiastowym projekt uchwaty w tej sprawie. Poprosit 0 wt<jczenie do 

porzqdku obrad tej sesji przedstawionych projektow uchwal. 

Innych wnioskow nie zgloszono 

Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddala pod glosowanie wniosek w sprawie 


wlqczenia do porzgdku obrad tej sesji projektaw uchwal przedstawionych przez Wojta. 


Niosek Przewodniczgcej Rady zostai przyj~ty jednogiosnie (za-15) w glosowaniu 


jawnym. 


Nast~pnie Przewodniczqca wyjasnila, ze projekt uchwaiy w sprawie zimowego 


utrzymania drag powiatowych zostanie omowiony w pkL 6, natorniast projekt uchwaty 


w sprawie wyborow uzupetniajqcych zostanie ornowiony w pkt. 7. 

Dotychczasowe punkty: 6,7, 8 b~dq ornawiane odpowiednio jako pkt.: 8, 9, 10. 


Ad pkt. 3 


Wojt Grzegorz Goral poinforrnowat, ze w okresie rniE:dzy sesjami wydal404 decyzji 


adrninistracyjnych, 25 postanowien i 20 zarzqdzen. 


W zakresie prac inwestycyjnych: 


1. 	 W sierpniu podpisalismy umow~ na dofinansowanie projektu na e-ustugi. 

Projekt ten b~dzie realizowany wspolnie z Grninarni: Wodynie, Skorzec, 

Suchozebry i Zbuczyn. Ogolna wartosc projektu, to 1.300.000 zt. 

Projekt dotyczy poprawienia jakosci ustug swiadczonych przez urzqd. 

2. 	 W opracowaniu jest dokurnentacja rnodernizacji oswietlenia ulicznego 

w Zeliszewie Podkoscielnym. Okazato si~, ze PGE przebudowuje swojg siec 

energetycZrlq sposobern, ktory usuwa wszystkie stupy energetyczne. 

Spowoduje to usuniE:cie wszystkich lamp ulicznych zawieszonych na tych 

stupach. Koniecznym zatem stalo si<,; przygotowanie dokumentacji wykonania 

nowego oswietlenia ulicznego w tej rniejscowosci. 

3. 	 W trakcie wykonania Jest dokurnentacja na rernont pozostalej cz~sci budynku 

kornunalnego, w ktorym miesci siE: przedszkole w Bojrniu. BE:dzie on 

przeznaczony na cele przedszkola. Spowoduje przeniesienie oddziatu 

przedszkolnego z pomieszczenia przy osrodku zdrowia do wyrernontowaneJ 

cz<,;sci przedszkola. 



4. 	 Ku koncowi ma si~ remont na moscie w miejscowosci Koszewnica . Jest to 

remont wykonywany przez Starostwo Powiatowe w Siedlcach, jednak przy 
naszym wspaludziale finansowym - 150.000 zt. 

5. 	 Zostaly zakonczone a niektare Sq w trakcie zakonczenia odcinki drag 
powiatowych remontowanych na terenie miejscowosci : tqczka, Zeliszew Duzy 

oraz wykonanie chodnika przy drodze w miejscowosci Nowa Dqbrawka na 
odcinku okolo 0,5 km. 

6. 	 Dzisiaj otwarto oferty przetargowe na remont drag gminnych: 
a) 5ionna- 150.000 zl 

b) ul. Walczewskiego w Kotuniu - 384.000 zt. 
7. 	 W obiekcie po Szkole Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu podmiot prywatny 

otworzyl niepubliczne przedszkole. Jest to bardzo ladny obiekt, mozna 
pojechac i zobaczyc. Na chwil~ obecnq w przedszkolu jest 23 dzieci. 

8. 	 Przekazalismy dokumentacj~ technicznq przebudowy drogi powiatowej 

Broszkaw - Zeliszew Podkoscielny. Powiat natomiast zlozyl 2 wnioski do RIP na 
modernizacj~ drag na terenie naszej gminy. Sq to drogi: Broszkaw - Zukaw, 

termin realizacji w 2017 roku, wspaludzial z Gminq Mokobody, gdzie koszty 
przypadajqce na Gmin~ Kotun b~dq wynosily 300.000 zl oraz Broszkaw

Zeliszew Podkoscielny, termin realizacji 2018 rok, koszt udzialu wlasnego 
Gminy Kotun wyniesie 1.000.000 zl i jest to zaledwie 12,5% wartosci calej 
inwestycji. 

9. 	 W wakacje odbyl si~ pierwszy pionierski turniej wsi. W turnieju udzial wzi~ly 
miejscowosci: Sionna, Wilczonek, Kotun, Trzemuszka i Marysin. 

Turniej zorganizowal Gminny Klub Sportowy )SKRA". Turniej wygrali 
przedstawiciele Kotunia. Jest taki plan, aby w tych miejscowosciach, 

w zaleznosci od zaj~tych miejsc, powstaly plenerowe silownie. B~dq one 

montowane w nast~pnym roku. 
10. W lipcu odbyl si~ kolejny juz festyn rodzinny. Gwiazdq wieczoru byl zespal 

"Pi~kni i Mlodzi", ktary zgromadzil bardzo duzq publicznosc 
11. Odbyl si~ tabe coroczny turniej strzelecki 0 puchar Soltysa wsi Kotun oraz po 

raz pierwszy zorganizowano turniej strzelecki 0 puchar Komendanta 
Gminnego OSP w Kotuniu. 

12 W niedziel~ 21 sierpnia br. w Zeliszewie Podkoscielnym odbyly si~ pierwsze 
gminne dozynki. Wystawiono 9 wiencaw. W konkursie wiencaw doiynkowych 

zwyci~iyl wieniec przygotowany przez mieszkancaw Zeliszewa Duzego. 
Reprezentowal on naSZq gmin~ na powiatowych doiynkach w Skorcu w dniu 

28 sierpnia br. Doiynki gminne zorganizowala Parafia Zeliszew Podkoscielny 
oraz OSP Zeliszew Duiy, ktarym z tego miejsca naleiq si~ gorqce 
podzi~kowania . Impreza byla bardzo udana i miejmy nadziej~, ze zapisze si~ 
na stale do naszego ka lendarza . 

13.Soltysi otrzymali informacj~ na temat wylozenia w Starostwie Powiatowym 
w Siedlcach dokumentacji z modernizacji gruntow niektarych wsi Gminy 
Kotun . W wyznaczonym czasie wlasciciele tych nieruchomosci mogq skladac 
do nich uwagi i wnioski. 



14. Poinformowal 0 przypadkach wystE;powania choroby trzody chlewnej ASF. 

Wskazal wyznaczone strefy ochronne i sposoby PostE;powania w przypadku 

wystqpienia objaw6w choroby. 

15. W ostatnim czasie odbylo siE; wyjazdowe posiedzenie Komisji Oswiaty, Kultury 

i Porzqdku Publicznego. Radni sprawdzali stan przygotowania naszych 

plac6wek do nowego roku szkolnego. Wszystko wskazuje na to, ze nasze szkoly 

zostaly przygotowane prawidlowo do rozpoczE;tego roku szkolnego. 

- Radna Hanna Pieczara zapytala, na jakim eta pie jest zamkniE;cie Szkoly 

Podstawowej w Koszewnicy, ilu nauczycieli zostalo zatrudnionych, w tym ilu na 

umowE; na czas nieokreslony. Co siE; dzieje z przedszkolem, kt6re mialo powstac 

w budynku po zlikwidowanej szkole. 

- W6jt wYjasnil, ze z grona pedagogicznego zlikwidowanych szk61 zatrudniono: 

w Zespole Szk61 w Zeliszewie Podkoscielnym 2 nauczycieli ze Szkoly w Cisiu, 

umowy 0 prac~ na czas zast~pstwa, J nauczyciel ze Szkoly w Koszewnicy pracuje 

w Gimnazjum w Kotuniu, jest to umowa na czas nieokreslony, J nauczyciel 

ze Szkoly w Koszewnicy zostal zatrudniony w Zespole Szk61 w Bojmiu, umowa 

o prac~ na okres zast~pstwa. Natomiast 2 nauczycielom wyptacono odprawy 

emerytalne. Jesli chodzi 0 SzkolE; w Koszewnicy, to odpowiedi na pierwszq CZE;SC 

pytania brzmi - tak, szkota zostata zamkni~ta. Wiemy, ze zostal ztozony wniosek 

do Sqdu Administracyjnego, ale do dnia dzisiejszego nie wyznaczono terminu 

rozprawy. Wniesienie skargi do sqdu nie wstrzymuje wykonania prawomocnej 

uchwaly Rady, zatem od 1 wrzesnia 2016r ta szkola jut nie funkcjonuje. 

Jesli natomiast chodzi 0 przedszkole, to sprawa wyglqda nast~pujqCo: ztozylismy 

wniosek na termomodernizacjE; tego obiektu i w nastE;pnym roku mozna 

rozpoczqC remont. W pismie do soltys6w z miejscowosci dawnej szkoly 

w Koszewnicy poprositem, aby mieszkancy przeznaczyli w przyszlym roku fundusz 

solecki wlasnie na modernizaCjE; tego obiektu. Po spotkaniu z mieszkar'lcami 

z K~py okazato siE;, ze oni wcale nie chcq przedszkola a srodki z funduszu 

soleckiego przeznaczono na inne cele. Niezrozumiala jest tabe decyzja rodzic6w 

dzieci z obwodu szkoly w Koszewnicy, aby ich dzieci ucz~szczaty do szk61 poza 

terenem Gminy Koturl. Kloci mi si~ to z ich wczesniejszymi obawami dotyczqcymi 

dowozenia ich dzieci do szk61 w Bojmiu i Zeliszewie Podkoscielnym, kt6re to byty 

gl6wnym powodem protest6w mieszkanc6w przeciwko zamkni~ciu tej szkoly. 

- Soltys wsi Pienki Irena Mielczarek zapytala W6jta, co si~ dzieje z budynkiem po 

zlikwidowanej szkole w Broszkowie. 

W6jt wyjasnil, nadal stoi niewykorzystany. Likwidujqc tq szkol~ nie miano 

pomystu na wykorzystanie obiektu po tej szkole, w tej chwili takle nie jest 

uzytkowany Jednak jesli chodzi 0 ten obiekt, to jut w chwili zamkniE;cia szkoly 

znajdowal si~ on w znacznie gorszym stanie niz budynek w Koszewnicy. 



- Soltys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytal, czy przeniesienie tych uczni6w 

do innych szk61 bylo z kims wczesniej konsultowane, czy tak sobie dyrektor 

przyjechal i zabral do siebie dzieci. Kto placi za ich dojazdy' 

- W6jt wyjasnil, ze Gmina nie uczestniczyla w rozmowach na ten temat. 
Rodzice zaprosili na spotkanie dyrektora i sami podj~li decyzj~. Jesli chodzi 
natomiast 0 dowozenie uczni6w do tych szk61, to Gmina Kotun za to nie placi. 

Stwierdzila takie, ze nieprawdq jest, ze dyrektorzy naszych szk61 nie zapraszali 
rodzic6w uczni6w tej szkoly na spotkania. Osobiscie wysylalem jeszcze przed 
zakonczeniem roku szkolnego zaproszenia na spotkania organizowane przez 

Dyrektora Zespolu Szk61 w Bojmiu. Wtedy na spotkanie przyszlo trzech rodzic6w, 
kt6rzy juz na wst~pie zaznaczyli, ze ich dzieci nie b~dq chodzili do tej sz koly. 
Potem kolejny raz zostaly wyslane zaproszenia do rodzic6w uczni6w tej szkoly, juz 

przez samego Dyrektora. Na to spotkanie juz nikt nie przyszedl. To byla decyz ja 
rodzic6w, gdzie i w kt6rej sz kole umiesc ic swoje dziecko. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Ad pkt. 4 

W6j t Grzegorz G6ra l poinformowal, ze w przedstawionym wczesniej projekcie uchwaly 


chcialby w prowadz ic autopoprawk~. Po otwarciu ofert na dzisiejszym przetargu okazalo 

si~, ie zaoszcz~dzimy troch~ pieni~dzy i w zwiqzku z tym dostosowano zapisy plan6w 


budzetowych do sytuacji rzeczywistej. Wskazal na zmiany w przedstawionym 

dokumencie oraz przedstawil nowy projekt uchwaly, zawierajqcy jui wprowadzone 


autopoprawki. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Wobec powyzszego Przewodniczqca Rady poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XXV176.2016 w sp rawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na 


lata 2016-2026 

Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie / za-15/ w glosowaniu jawnym . 


Ad pkt. 5 

W6jt wyjasnil, ze ta sama kwestia dotyczy kolejnego projektu uchwaly budzetowej. 


W projekcie tym takie wprowadzono autopoprawki z takiego sa mego powodu, 

co w poprzedniej uchwale . Wskazal na zmiany w przedstawionym dokumencie oraz 

przedstawil nowy projekt uchwaly, zawierajqcy juz wprowa dzone autopoprawki. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 

Nr XXV l77.2016 w sprawie zmian w budiecie gminy na 2016 rok. 




Uchwala zostala podjE;ta jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 6 

Wajt wyjasnit, ze jest to juz kolejny sezon, kiedy Gmina przejmuje zimowe utrzymanie 


drag powiatowych. W ostatnim roku ta dotacJa wystarczyla na wykonane uslugi. 


Miejmy nadziejE;, ze i w tym roku tak bE;dzie. 


- Radny Antoni Chojecki zapytal odnosnie odkrzaczania - droga w kierunku Trzcianki


tam juz tak zaroslo, ze niedlugo droga stanie siE; wE;zsza a polowE;. Trzeba tabe 


naprawic zjazd z drogi powiatowej w kierunku Trzeianki. Wspominam 0 tym, bo na sesji 


obecny jest radny powiatowy i maze bE;dzie interweniowal w tej sprawie w powiecie. 


- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzil, ze zanotowal uwagi i przekaze je Staroscie. 

- Radny Michal Adamczyk zapytal, czy porozumienie dotyczy samego odsniezania, ezy 

tabe zwalczania gololedzi. 

- Wajt wyjasnil, ze JUz ad wielu lat Gmina chce przejqc ad Starosty takze usuwanie 

sliskosci, jednak do tej pory nie udato siE; nam namawic Starosty na rozszerzenie 

zakresu porozumienia. W tym roku bE;dzie takze tylko odsniezanie, ale moze da siE; cos 

jeszcze wynegoejowac. 

- Radny Antoni Chojecki zapytat radnego powiatowego, jak wyglqda sprawa z budowq 

ehodnika w Bojmiu, bo plany jego budowy ciqgnq siE; juz ad wielu lat. 

- Radny powiatowy Jan Kuc wypsnil, ze prowadzi rozmowy z Panem Starostg w tej 

sprawie. Jesli Gmina zapewni wspalfinansowanie w udziale 50/50, to plany te maze 
bE;d q mozliwe do zrealizowania. 

- Radna Barbara Kwiejda zapytala, co ze srodkami pieniE;znymi uzyskanymi ze sprzedazy 

budynku apteki w Kotuniu. 

- Wajt wyjasni!, ze w tym roku w Kotuniu wykonano nOWq nawierzchniE; boiska przy 

Zespole Oswiatowym w Kotuniu, wyremontowano salE; gimnastycznq w tej szkole, bE;d q 

wykonane remonty na ulicach Gorzkowskiego i Walczewskiego, wszystko na kwotE; 

790.000 zl. Natomiast wplyw ze sprzedazy dzialki wynosi 162.000 zt. 

Uwag ani pytar'! nie zgloszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaly Nr XXV.178.2016 


w sprawie przyjE;eia do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzymania drag 


powiatowych na terenie Gminy Kotur1. 


Uchwata zostala podjE;ta jednogtosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 




Ad pkt. 7 

W6jt przypomniat, ie na wst~pie informowat 0 rezygnacji z petnienia funkcji ztoionej 

przez sottysa wsi Niechnabrz. W tym wypadku zarzqdza si~ wybory uzupetniajqce. 


Uwag ani pytari nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddala pod glosowanie projekt Uchwaly 


Nr XXV. 179.2016 w sprawie zarzqdzenia wybor6w uzupetniajqcych soltys a wsi 

Niechnabrz. 


Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 8 
Przewodniczqca Rady poinformowala: 

1 Do dnia 30 wrzesnia moina skladac wnioski do projektu budietu na rok 

nast~pny. 

2. 	 Takie do dnia 30 wrzesnia soltysi mogq skladac wnioski do przyszlorocznego 

funduszu soleckiego. 

3. 	 Nast~pna sesja odb~dzie si~ 24 pazdziernika 2016r. 
4. 	 Na stolach znajdujq si~ zaproszenia na zabaw~ charytatywnq, z kt6rej zyski b~dq 

przeznaczone na badanie dzieci pod kontem chor6b nowotworowych. 

- Radny Michal Adamczyk podsumowal wrzesniowy koncert charytatywny 


zorganizowany w Gr~zowie. tqcznie zebrano 6.000 zlotych, kt6re zostaty rozdzielone po 

r6wno i trafity do dwoch rodzin z terenu Gminy Koturi, kt6re wychowujq dzieci bardzo 


chore. 


Ad pkt 9 

Protok61 w poprzedniej sesji zostal przyj~ty jednoglosnie /za-15/ w glosowaniu 

jawnym. 


Ad pkt 10 

Wobec wyczerpania porzqdku obrad Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak 


podzi~kowala wszystkim za przybycie i udzial w sesji rady. 


Nast~pnie zamkn~la Obrady XXV Sesji Rady Gminy Koturi. 


prot01lfi.wata : 
insp . ~l!.!- RG 

Elibi astrz~bska 




